
 1 

 

R O M Â N I A 
 

P R I M Ă R I A   
M U N I C I P I U L U I  
 H U N E D O A R A  

Direc Ń ia  Dezvol tare Strategi i  Comunicare 
Servic iu l  Informa Ń i i  pentru CetăŃeni ş i  Rela Ń i i  Publ ice – Compar t iment  Audien Ńe, 

Informa Ń i i  Publ ice, Transparen Ńă  Dec izională  

Municipiul Hunedoara, B-dul. Libert ăŃii nr.17, cod.331128 Jude Ńul Hunedoara, Tel.:+4 0254 716322, Fax: +4 0254 716 087 

             
                    AVIZAT: 
                    PRIMAR 
               VIOREL ARION 

 

 

Proces - verbal  

încheiat cu ocazia şedin Ńei de dezbatere public ă organizat ă de către Serviciul 
Informa Ńii pentru Cet ăŃeni şi Rela Ńii Publice, în temeiul Legii nr. 52/2003 privind 

transparen Ńa decizional ă în administra Ńia public ă  
în data de 11.01.2013 pentru dezbaterea proiectului  de hot ărâre privind aprobarea 

reorganiz ării re Ńelei şcolare a Municipiului Hunedoara  
pentru anul 2013 – 2014.  

 
  
 Astăzi, 11 ianuarie 2013, Primăria municipiului Hunedoara a organizat la sediul 
din B-dul. LibertăŃii nr.17, etajul I, camera 9, şedinŃa publică de dezbatere a proiectului 
de hotărâre privind aprobarea reorganizării reŃelei şcolare pentru anul 2013-2014 cu 
următoarea ordine de zi:  

- prezentarea proiectului de act normativ; 
- prezentarea şi discutarea observaŃiilor şi propunerilor referitoare la proiectul de 

act normativ.  
 Domnul secretar Aurel RaŃă - Bugnariu a prezidat şedinŃa publică de dezbatere a 

proiectului de hotărâre privind aprobarea reorganizării reŃelei şcolare a Municipiului 
Hunedoara pentru anul 2013 – 2014. Şi-au manifestat interesul de a participa la 
dezbatere un număr de aproximativ 80 de reprezentanŃi ai unităŃilor şcolare din 
municipiul Hunedoara precum şi persoanele fizice interesate de reorganizarea reŃelei 
şcolare.  

 
Domnul Viorel Arion – primarul municipiului Hunedoa ra 

 Bună ziua doamnelor şi domnilor, stimaŃi invitaŃi ! Bine aŃi venit la dezbaterea 
publică asupra proiectului de reorganizare a reŃelei şcolare din municipiul Hunedoara 
pentru anul 2013 – 2014. Dezbaterea a fost lansată la propunerea Sindicatului 
ÎnvăŃământului Preuniversitar al JudeŃului Hunedoara. Ne bucurăm că până la urmă 
avem pe masă o propunere, de fapt ultima variantă de propunere care ne-a fost 
transmisă şi dau cuvântul doamnei Toma să prezinte procedura prevăzută de lege. 
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Doamna Toma Valerica – consilier Serviciul Informa Ńii pentru Cet ăŃeni şi Rela Ńii 
Publice  

 Bună ziua! În primul rând aş dori să le mulŃumim consilierilor pentru prezenŃa la 
această dezbatere şi ne bucurăm că aŃi acceptat invitaŃia administraŃiei locale. 
  În conformitate cu prevederile Legii nr. 52/2003 privind transparenŃa decizională 
în administraŃia publică, Primăria municipiului Hunedoara organizează la solicitarea 
expresă a Sindicatului Preuniversitar al JudeŃului Hunedoara şedinŃa publică de 
dezbatere a proiectului de hotărâre privind aprobarea reorganizării reŃelei şcolare a 
Municipiului Hunedoara pentru anul 2013 – 2014.   

 Compartimentul AudienŃe, InformaŃii Publice, TransparenŃă Decizională împreună 
cu celelalte structuri cu atribuŃii în domeniu au publicat în data de 11 decembrie 2012 
anunŃul care cuprinde denumirea proiectului de hotărâre, data publicării, data şi 
modalităŃile până la care se pot formula opinii, propuneri şi recomandări, posibilităŃile de 
acces al persoanelor interesate de documentaŃie. Toată documentaŃia aferentă 
proiectului de hotărâre s-a afişat: pe pagina de internet a instituŃiei - secŃiunea proiecte 
de hotărâri, prin afişare la sediul instituŃiei, consultare la CIC, prin transmitere pe e-mail 
către mass – media locală. În acest context, în data de 14 decembrie 2012, Sindicatul 
ÎnvăŃământului Preuniversitar al JudeŃului Hunedoara a solicitat ca în temeiul art. 6, alin. 
7 din Legea nr. 52/2003 privind transparenŃa decizională în administraŃia publică, 
organizarea unei întâlniri în care să se dezbată public proiectul privind reorganizarea 
reŃelei şcolare a municipiului Hunedoara pentru anul şcolar 2013 – 2014. Pentru analiza 
propunerilor formulate la proiectul de act normativ, primăria a decis organizarea acestei 
întâlniri în care se vor analiza toate recomandările depuse la proiectul de act normativ 
de pe ordinea de zi. (Anexa 1). Persoanele care au iniŃiat propuneri scrise în termenul 
prevăzut au dreptul să-şi susŃină punctele de vedere în cadrul evenimentului de 
dezbatere publică. łin să precizez că, potrivit procedurii de organizare a dezbaterilor 
publice, durata maximă de exprimare a punctelor de vedere este de cinci minute pentru 
fiecare vorbitor pentru a prezenta esenŃialul recomandărilor şi propunerilor sale. Acest 
interval a fost decis pentru a permite accesul la opinii verbale pentru cât mai mulŃi 
doritori. ParticipanŃii la dezbatere care se înscriu la cuvânt îşi vor susŃine punctele de 
vedere exclusiv pe marginea proiectului de hotărâre aflat pe ordinea de zi. În cadrul 
dezbaterii nu se vor lua în considerare problemele personale ale participanŃilor precum 
şi opiniile, sugestiile şi sesizările care nu au tangenŃă cu subiectul aflat în discuŃie. 
Propunerile, sugestiile şi opiniile participanŃilor la dezbatere se consemnează în 
procesul – verbal al dezbaterii, se înregistrează audio şi se transmit, împreună cu 
recomandările scrise, iniŃiatorului proiectului şi Serviciului AdministraŃie Publică Locală. 
 Pe cei care doresc să ia cuvântul îi rog să se prezinte deoarece şedinŃa este 
înregistrată audio şi toate propunerile vor fi transmise către Consiliul local în vederea 
analizării acestora. Proiectul de hotărâre elaborat în forma finală şi actele care stau la 
baza acestuia, precum şi procesul – verbal al dezbaterii publice însoŃit de 
recomandările scrise, se supun dezbaterii consilierilor în comisiile de specialitate ale 
Consiliului local potrivit procedurii de adoptare consacrate.  

Consiliul local are competenŃa exclusivă de adoptare a hotărârilor, punctele de 
vedere exprimate în cadrul dezbaterilor publice având valoare de recomandare.  

Vă informez că la şedinŃa de astăzi participă: domnul primar Viorel Arion, domnul 
secretar Aurel RaŃă – Bugnariu, domnul viceprimar – Dan BobouŃanu, domnul Leu Mihai 
– administrator public, doamna Ciocîrlie Odeta – reprezentantă a Serviciului 
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AdministraŃie Publică Locală. Ca invitaŃi participă consileri locali precum şi 
reprezentanŃii televiziunii locale INFO HD. 

Declar deschisă dezbaterea aceasta şi dau cuvântul colegilor din cadrul 
Serviciului AdministraŃie Publică Locală pentru a prezenta proiectul respectiv. 

 
Domnul Viorel Arion – primarul municipiului Hunedoa ra 

 Încă de la început vreau să fac o precizare şi cred că o să fiŃi de acord cu mine: 
indiferent de varianta pe care o adoptăm, solicitarea noastră ca şi primărie este să 
rămânem în aceleaşi costuri din anul 2012.  

 A sosit în sala de şedinŃă domnul Rusu Paul – preşedinte al Sindicatului 
ÎnvăŃământului Preuniversitar al JudeŃului Hunedoara.  

Domnul Viorel Arion – primarul municipiului Hunedoa ra 

 Domnule Rusu, dacă aŃi sosit poate ne faceŃi prezentarea propunerilor! 

Domnul Aurel Ra Ńă – Bugnariu – secretarul municipiului Hunedoara  

 Vă rog domnule primar, prezint eu propunerea dânşilor. În primul rând bine aŃi 
venit şi la mulŃi ani, în noul an să fie mai linişte, pace şi să realizăm cât mai multe.  
 Nu dorim să extindem foarte mult această dezbatere. Deci, propunerile formulate 
de Sindicatul ÎnvăŃământului Preuniversitar JudeŃul Hunedoara sunt: decomasarea 
Colegiului Economic „Emanuil Gojdu” Hunedoara în sensul desprinderii şi creării unei 
noi unităŃi cu personalitate juridică: Şcoala Gimnazială nr.1 Hunedoara, unitate care va 
funcŃiona în clădirile fostelor Şcoli Generale nr.7 şi 8 Hunedoara. Decomasarea 
Colegiului NaŃional de Informatică „Traian Lalescu“ Hunedoara în sensul desprinderii şi 
creării unei noi unităŃi cu personalitate juridică: Şcoala Gimnazială nr.2 Hunedoara, 
unitatea care va funcŃiona în clădirile fostelor Şcoli Generale nr.2 şi 11 Hunedoara 
precum şi decomasarea Liceului Tehnologic Hunedoara în sensul desprinderii şi creării 
unei noi unităŃi cu personalitate juridică: Şcoala Gimnazială nr.3 Hunedoara unitate care 
va funcŃiona în clădirile fostelor Şcoli Generale nr.9 şi 12 Hunedoara. În urma 
decomasării, reŃeaua şcolară se va configura conform anexei depusă la sediul instituŃiei 
noastre.  
 În continuare voi da cuvântul domnului preşedinte al Sindicatului ÎnvăŃământului 
Preuniversitar pentru a prezenta argumentele în defavoarea păstrării actualei reŃele 
şcolare precum şi argumentele în favoarea decomasării.  
  

 A sosit în sala de şedinŃă doamna Ştefanie Maria – inspector şcolar general 
adjunct. 

Domnul Rusu Paul – pre şedinte al Sindicatului Înv ăŃământului Preuniversitar 
Jude Ńul Hunedoara  

 Actuala reŃea şcolară din municipiul Hunedoara, aşa cum arată ea în anul şcolar 
2012 – 2013 este rezultatul comasării unităŃilor şcolare efectuate de către vechea 
conducere a Inspectoratului Şcolar al JudeŃului Hunedoara în anul 2010 fără a se Ńine 
cont de argumentele prezentate de reprezentanŃii comunităŃii locale, ai cadrelor 
didactice, părinŃilor etc. Nu a existat la momentul respectiv o notă de fundamentare, nu 
au existat argumente, nu a existat o dezbatere publică, a existat doar voinŃa unui 
inspector general care a dorit să realizeze această reducere. Prin acea comasare care 
s-a realizat în anul 2010, au rezultat o serie de unităŃi mamut de 1800 până la 2300 de 
elevi, care au funcŃionat în clădiri dispersate, la distanŃă destul de mare la noi în 
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Hunedoara. Între Colegiul NaŃional de Informatică şi cele două Şcoli Generale nr.2 şi 11 
există 3 - 4 km, între Liceul Tehnologic Hunedoara şi şcolile 9, 10 şi 12 deci, deja sunt 
patru clădiri în care să funcŃioneze sunt cam 2 km, între Liceul Economic – Colegiul 
Economic „Emanuil Gojdu” Hunedoara şi celelalte clădiri 7 şi 8 tot aşa sunt în jur de 2 
km. Această dispersie a dus la o serie de disfuncŃii administrative, în sensul că: 
direcŃiunea, secretarul şef, contabilitatea sunt într-o clădire, ceilalŃi funcŃionează la km 
distanŃă. De aici, au rezultat o serie de disfuncŃii în ceea ce priveşte modul de 
completare al documentelor şcolare, întârzieri în completare şi aşa mai departe. Nu mai 
insist pentru că majoritatea din sală ştiu deja şi părinŃii sau bunicii sau şefii comitetelor 
de părinŃi probabil că s-au confruntat cu ceea ce înseamnă să cauŃi o adeverinŃă şi să te 
duci km ca să poŃi ridica acea adeverinŃă şi să nu o ridici de la tine din cartier.  
 Toate aceste probleme au dus la afectarea eficienŃei manageriale, avem clădiri în 
care nu există personal de conducere, avem clădiri în care funcŃionează unitate şcolară 
în care nu avem administrator şi de aici rezultă toate disfuncŃiile care pot să existe. 
Deci, în plus perturbarea comunicării între conducere, personal de execuŃie, între 
diferitele compartimente şi toate aceste aspecte au dus, dacă vreŃi, la o scădere a 
eficienŃei actului instructiv – educativ. Atunci când noi am făcut acele propuneri pe care 
dumneavoastră le-aŃi enunŃat, noi am stat de vorbă cu colegii, şi în toate şcolile au avut 
loc dezbateri. Aceste dezbateri au fost dublate dacă vreŃi de vot şi votul în scris care v-a 
fost transmis şi dumneavoastră. În toate cele trei situaŃii o largă majoritate au optat 
pentru decomasare, ulterior într-o unitate şcolară votul s-a schimbat puŃin însă a rămas 
tot în favoarea decomasării. Acestea au fost argumentele dacă vreŃi de ordin negativ, 
ceea ce s-a întâmplat în anul 2010, dacă vreŃi câteva argumente pozitive, în momentul 
de faŃă suntem într-o altă conjunctură, dacă vreŃi legislativă şi dacă vreŃi o altă 
conjunctură politică. Conjunctura legislativă implică două instituŃii: Primăria municipiului 
Hunedoara - Consiliul local plus Inspectoratul Şcolar al JudeŃului Hunedoara în 
comparaŃie cu anul 2010 când Inspectoratul Şcolar putea să facă reŃeaua şcolară aşa 
cum dorea cu un aviz consultativ din partea dumneavoastră a Consiliului local. În 
momentul de faŃă sunt implicate două instituŃii: Consiliul local al municipiului Hunedoara 
care trebuie să iniŃieze acel proiect de hotărâre şi Inspectoratul Şcolar al JudeŃului 
Hunedoara care trebuie să-şi dea avizul conform. Deci, putem spune că este mai 
democratic fiind implicate două instituŃii şi se susŃin mai bine şi interesele locale şi 
interesele să spunem centrale.  
 În situaŃia decomasării ar rezulta unităŃi şcolare mai suple cu efective de şase 
sute, opt sute şi nouă sute de elevi, vorbesc pe cele trei situaŃii. SituaŃia ar fi mai mult 
decât legală, Legea educaŃiei, noua Lege a educaŃiei spune că: o unitate şcolară poate 
funcŃiona cu minimum 300 de copii, deci noi avem de două ori sau de trei ori mai mulŃi 
elevi în aceste unităŃi. Am intra şi noi, dacă vreŃi în normalitate naŃională, suntem 
singurul judeŃ în care s-a făcut o comasare de sus până jos iar municipiul Hunedoara 
este singura localitate în care s-au comasat unităŃi de tip gimnazial cu unităŃi de tip 
liceal sau am comasat în anumite situaŃii unităŃi gimnaziale pe care le-am lipit la un 
liceu.  
 În situaŃia decomasării aşa cum am spus, am ajunge la unităŃi mai suple care 
sunt mai uşor de condus din punct de vedere managerial şi din acest punct de vedere 
domnii directori pot să confirme sau pot să infirme acest aspect. Toate unităŃile şcolare 
ar urma să aibă personalitate juridică, ceea ce ar însemna că pot să-şi organizeze 
compartiment secretariat, compartiment contabilitate, administrativ şi aşa mai departe 
fără cheltuieli suplimentare. Personalul există în momentul de faŃă, este suficient, deci 
nu ar trebui să normăm noi costuri, eventual ar apărea cel mult două posturi de 
directori, dar cred că reŃeaua şcolară poate să absoarbă aceste posturi.  
 Redobândirea personalităŃii juridice aşa cum am spus, adaugă posibilitatea 
fiecărei şcoli să-şi definească o misiune şi o viziune mai apropiată de cartierul din care 
provin copiii. De exemplu, dacă vreŃi în oricare dintre situaŃii: Colegiul NaŃional de 



 5 

Informatică „Traian Lalescu” o comunitate de elită la noi în oraş, lucrează de obicei cu 
copii selectaŃi cam din tot oraşul în paralel sau dacă vreŃi în contra pondere cu şcolile 2 
şi 11 care lucrează cu copii din cartierele Micro V, Micro IV ce este acolo.  
 Deci, în situaŃia decomasării, fiecare unitate şcolară ar putea să-şi îndeplinească 
misiunea mai apropiat de specificul cartierului, de interesul copiilor şi al părinŃilor din 
cartierul respectiv. Am spus deja că există personalul de specialitate, deci, nu ar mai fi 
costuri suplimentare şi înŃeleg că aceste costuri constituie unul dintre principalele criterii 
care se doreşte a fi respectat în momentul de faŃă şi crearea unor astfel de unităŃi mai 
suple, mai uşor de condus, dacă vreŃi ar asigura şi o mai bună comunicare între cadrele 
didactice, între diferitele compartimente din şcoală, părinŃi şi elevi. Dacă Ńinem cont de 
faptul că elevii sunt principalii beneficiari ai activităŃii instructiv – educative, şcoala, 
serviciul public făcut pentru ei, cred că totul converge spre interesul părinŃilor şi elevilor.  
 În plus, această decomasare ar desface puŃin unităŃile de tip gimnazial şi în 
contextul în care în viitorul foarte apropiat efectivele de elevi vor scădea drastic în 
municipiul Hunedoara şi nu numai la noi, în tot judeŃul Hunedoara ar asigura un număr 
mai mare de clase pe unităŃi distincte şi în acest fel un număr mai mare de posturi deci, 
s-ar satisface dacă vreŃi şi interesul cadrelor didactice, acela de a avea un loc de 
muncă, de a avea posturi. Din toate aceste motive noi am făcut aceste propuneri cu o 
largă majoritate din partea colegilor, după mai multe discuŃii din acest motiv noi am 
solicitat şi această dezbatere oficială organizată de dumneavoastră.  
 Referitor la proiectul de hotărâre care există în momentul de faŃă pe site-ul 
Primăriei municipiului Hunedoara, el motivează parŃial sau în nota de fundamentare 
este motivat parŃial, este motivată doar schimbarea denumirii unei grădiniŃe şi este 
firesc ca această denumire să se schimbe pentru că este una din cele mai mari 
grădiniŃe din oraş.  Mai departe Ńinând cont că în Anexa 1A apare toată reŃeaua şcolară 
exact aşa cum este în momentul de faŃă, având în vedere că noi am făcut deja 
propuneri de modificare şi nu s-a Ńinut cont de aceste propuneri, în acest context eu 
cred că nota de fundamentare trebuia să cuprindă argumente de tipul: din ce motiv se 
păstrează vechea reŃea şcolară.  
 Un ultim argument: din informaŃiile mele deja s-a solicitat avizul conform al 
Inspectoratului Şcolar, am aflat şi eu în această dimineaŃă, în condiŃiile în care Legea 
nr. 52/2003 privind transparenŃa decizională prin art. 6, alin. 6 spune că: proiectul de act 
normativ se transmite spre analiză şi avizare autorităŃilor publice interesate numai după 
definitivare pe baza observaŃiilor şi propunerilor făcute. Având în vedere că proiectul a 
fost deja transmis spre avizare, înseamnă că proiectul a fost definitivat şi, nu vreau să 
fiu nici ironic nici rău, dar mi se pare că întâlnirea de astăzi este pur formală.  
 Şi o ultimă idee: Primăria municipiului Hunedoara şi Consiliul local Hunedoara 
trebuie să Ńină cont şi de interesele comunităŃii mai ales că domnii consilieri locali au 
fost aleşi prin vot direct de către cetăŃenii municipiului Hunedoara.  
 Având în vedere că interesul părinŃilor şi elevilor merge spre un act educativ mai 
de calitate, dacă adăugăm şi interesul cadrelor didactice de a avea posturi şi în 
propunerile noastre asigurăm un număr mai mare de posturi, cred că primăria, sau cred 
că există interese care îmi scapă mie personal sau poate mă înşel.  
 
Domnul Viorel Arion – primarul municipiului Hunedoa ra 

 Stimate domn, eu nu înŃeleg această notă ironică …. 

 
Domnul Rusu Paul – pre şedinte al Sindicatului Înv ăŃământului Preuniversitar 
Jude Ńul Hunedoara  

 Nu este o notă ironică, este o notă amară … 
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Domnul Viorel Arion – primarul municipiului Hunedoa ra 

 Propunerea postată pe site-ul Primăriei municipiului Hunedoara este exact 
propunerea care s-a desprins din discuŃiile pe care le-am avut aici, discuŃii interminabile. 
Ne-am întâlnit de nu ştiu câte ori şi nu s-a ajuns la nici un acord, singurul subiect care a 
fost foarte clar a fost cel care face referire la grădiniŃe.  

Domnul Rusu Paul – pre şedinte al Sindicatului Înv ăŃământului Preuniversitar 
Jude Ńul Hunedoara  

 În materialele scrise, aveŃi acordul aproape la 80% din profesorii din unităŃile 
şcolare exprimat în scris sub semnătură.  

Domnul Aurel Ra Ńă – Bugnariu – secretarul municipiului Hunedoara  

 Domnul Rusu, aceste … 

Domnul Rusu Paul – pre şedinte al Sindicatului Înv ăŃământului Preuniversitar 
Jude Ńul Hunedoara  

 Închei domnule secretar pentru că nu doresc să monopolizez discuŃia, sunt 
colegii prezenŃi în sală şi închei încă o dată cu această notă: în condiŃiile în care legea 
spune că se solicită avizul conform al Inspectoratului Şcolar, în speŃa noastră doar după 
definitivarea proiectului, eu am tras concluzia că de regulă, pentru faptul că s-a cerut 
acest aviz deja de la inspectorat, proiectul este definitivat.  

Domnul Aurel Ra Ńă – Bugnariu – secretarul municipiului Hunedoara  

 Pentru a clarifica acest aspect, vreau să discutăm cu doamna inspector şi să o 
rugăm să ne comunice data până la care trebuia să transmitem noi solicitarea pentru 
avizul conform. 
 
Doamna Ştefanie Maria – inspector şcolar general - adjunct  
 
 Termenul de comunicare era stabilit pentru data de 10 ianuarie 2013 … 
 
Domnul Aurel Ra Ńă – Bugnariu – secretarul municipiului Hunedoara  

 Nu, termenul de transmitere către Inspectoratul Şcolar era până la data de 14 
decembrie 2012 …  

 
Doamna Ştefanie Maria – inspector şcolar general - adjunct  
 
 Termenul de 14 decembrie 2012 a fost stabilit pentru reŃeaua şcolară şi termenul 
de 10 ianuarie 2013 a fost stabilit pentru transmiterea planului de şcolarizare către 
Inspectoratul Şcolar. 
 
Domnul Aurel Ra Ńă – Bugnariu – secretarul municipiului Hunedoara  

 Din acest motiv instituŃia noastră a făcut aceste demersuri domnule Rusu, s-a 
solicitat avizul şi … 
 
Domnul Rusu Paul – pre şedinte al Sindicatului Înv ăŃământului Preuniversitar 
Jude Ńul Hunedoara  
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 Domnule secretar, la ultima şedinŃă, ultima întâlnire pe care am avut-o în această 
sală, colegii noştri de la inspectorat au tras puŃin de timp şi au şi recunoscut acest lucru,   
s-a desprins ideea că aşteptăm să apară metodologiile, planul de şcolarizare cu 
mobilitatea personalului, deci, în concluzie, aşteptam metodologiile.  
 
Domnul Aurel Ra Ńă – Bugnariu – secretarul municipiului Hunedoara  

 Da, în regulă doamna inspector, ca să lămurim, să fie clar… deci, avizul este 
dat? 
 
Doamna Ştefanie Maria – inspector şcolar general - adjunct  
 
 Avizul urmează să îl dăm sau nu, în urma Consiliului de AdministraŃie care se va 
organiza săptămâna viitoare la Inspectoratul Şcolar al JudeŃului Hunedoara.  
 
Domnul Aurel Ra Ńă – Bugnariu – secretarul municipiului Hunedoara  

 În funcŃie de dezbaterile de astăzi, de părerile de astăzi, putem reveni asupra 
solicitării noastre? 
 
Doamna Ştefanie Maria – inspector şcolar general - adjunct  
 
 Noi am venit astăzi la această dezbatere publică tocmai pentru că ne interesează 
respectarea cadrului legislativ, ne interesează calitatea actului educaŃional în toate 
localităŃile din judeŃul Hunedoara şi bineînŃeles este extrem de importantă şi gestionarea 
resurselor. O să luăm act de propunerile şi de toate informaŃiile care se transmit astăzi 
aici şi urmează să le analizăm în şedinŃa Consiliului de AdministraŃie de săptămâna 
viitoare, în urma căruia vom da sau nu avizul conform, urmând într-o etapă ulterioară să 
transmitem Ministerului EducaŃiei NaŃionale propunerile noastre pentru reŃeaua de 
şcolarizare din judeŃul Hunedoara.  
 
Domnul Aurel Ra Ńă – Bugnariu – secretarul municipiului Hunedoara  

 Deci, pentru parcurgerea tuturor etapelor şi inclusiv încadrarea în termenele 
stabilite de Inspectoratul Şcolar, noi am fost nevoiŃi să luăm de bună doar ce s-a stabilit 
definitiv în această sală, cu grădiniŃa, atât a fost.  
 Aceste propuneri concrete, documente într-adevăr semnate de personalul 
didactic şi nedidactic, de comitetele de părinŃi ne-au fost depuse ulterior în afară de 
Colegiul Economic „Emanuil Gojdu “ de la care nu am primit nici un document. 
 
Domnul Rusu Paul – pre şedinte al Sindicatului Înv ăŃământului Preuniversitar 
Jude Ńul Hunedoara  

 Există optzeci de semnături din o sută.  
 
Domnul Aurel Ra Ńă – Bugnariu – secretarul municipiului Hunedoara  

 Da, dar nu sunt la noi domnule Rusu. 
 
Domnul Rusu Paul – pre şedinte al Sindicatului Înv ăŃământului Preuniversitar 
Jude Ńul Hunedoara  

 Au fost depuse cu număr de înregistrare la dumneavoastră, o să vă aducem 
copii.  



 8 

 Domnul primar a făcut o observaŃie atunci când a vorbit de acele interese care-mi 
scapă, nu am făcut referire doar la primărie, dar pornind de la semnături, de la 
dezbaterile din şcoli şi de la faptul că lucrurile păreau transparente şi clare însă totul s-a 
învolburat şi s-a schimbat, de aici eu am tras concluzia că poate mă înşel, că sunt şi 
alte interese, nu doar din partea dumneavoastră deci, nu m-am referit la domnul primar 
sau la dumneavoastră.  
 
Domnul Aurel Ra Ńă – Bugnariu – secretarul municipiului Hunedoara  

 Noi nu am avut nimic împotrivă şi ca să putem continua discuŃiile am întrebat-o şi 
pe doamna inspector dacă putem reveni. Se poate reveni, în şedinŃa Consiliului de 
AdministraŃie am înŃeles că are loc săptămâna viitoare, ori noi luni o să transmitem 
documentaŃia în funcŃie de propuneri, singura condiŃie care va fi şi în proiectul de 
hotărâre este ceea ce vi s-a comunicat şi de domnul primar, încadrarea în costurile 
anului şcolar 2012 – 2013.  
 
Domnul Rusu Paul – pre şedinte al Sindicatului Înv ăŃământului Preuniversitar 
Jude Ńul Hunedoara  

 Putem să facem economii.  
 
Domnul Aurel Ra Ńă – Bugnariu – secretarul municipiului Hunedoara  

 Nu avem probleme cu clădirile pentru că sunt funcŃionale, partea de personal din 
câte ştiu eu nu este problema noastră, nu primiŃi, adică primiŃi prin noi banii dar nu de la 
noi din bugetul local, deci clar, la nivelul Primăriei municipiului Hunedoara eu nu cunosc 
să existe un interes în acest domeniu. De aceea s-a organizat cât mai repede această 
dezbatere publică, noi luni putem transmite proiectul de hotărâre în funcŃie de ce 
hotărâŃi dumeavoastră, dacă rămâne aşa, aşa o să-l transmitem. O singură nelămurire 
am eu cu privire la şcoala 3 …  
 
Domnul Pârvu Ani şor – director Colegiul Economic „Emanuil Gojdu “  
 
 Şcoala 3 este din anul 2001 comasată cu Colegiul Economic „Emanuil Gojdu “ şi 
deci nu mai există, Colegiul Economic înseamnă inclusiv acea structură.   
 
Domnul Aurel Ra Ńă – Bugnariu – secretarul municipiului Hunedoara  

 … că automat trebuie să dăm o altă numerotare şi să nu ne suprapunem.  
 
Doamna Ştefanie Maria – inspector şcolar general - adjunct  
 
 Subscriu la ce spuneŃi dumneavoastră, cu siguranŃă trebuie să ne încadrăm în 
numărul de posturi pe care le avem în acest an şcolar. Nu avem niciun motiv să credem 
că în anul 2013 – 2014 o să beneficiem de un număr mai mare de posturi, deci este o 
condiŃie esenŃială de care trebuie să Ńinem cont, să ne încadrăm în numărul de posturi.  
 
Domnul Rusu Paul – pre şedinte al Sindicatului Înv ăŃământului Preuniversitar 
Jude Ńul Hunedoara  

 Cu siguranŃă costurile vor fi mai mici decât în acest an şcolar şi din perspectiva 
costurilor de personal şi din perspectiva costurilor de asigurare a funcŃionării activităŃii 
noastre.  
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Domnul Aurel Ra Ńă – Bugnariu – secretarul municipiului Hunedoara  

 Deci, ceea ce vă spunea şi colega mea, doamna Toma, care doriŃi să luaŃi 
cuvântul vă rugăm să vă prezentaŃi, procedăm ca la o şedinŃă obişnuită de Consiliu 
local, înregistrăm şi se întocmeşte procesul – verbal, deci: numele, prenumele, unitatea 
şcolară.  
 
Simona Opri şan – Şcoala General ă nr. 2 structur ă a Colegiului Na Ńional „Traian 
Lalescu “ Hunedoara  
 
 Atât noi de la structură cât şi Colegiul NaŃional „Traian Lalescu “ Hunedoara am 
hotărât încă de la începutul anului şcolar, în momentul în care ni s-a dat posibilitatea să 
se repare din greşelile care s-au făcut atunci când s-a făcut comasarea şcolilor la noi în 
judeŃ, pentru că în restul Ńării nu s-au făcut aceste comasări, noi avem colegi în Ńară, ne 
întâlnim la tot felul de cursuri şi discutăm aceste lucruri. Sigurul motiv pentru care am 
înŃeles că s-au făcut aceste comasări, a fost reducerea cheltuielilor materiale, absolut 
de înŃeles.  Dar noi am constatat că aceste economii nu s-au făcut deoarece clădirile au 
rămas în piciare, noi suntem acelaşi personal, nu s-a făcut absolut nici un fel de 
economie şi atunci am considerat necesar să ne axăm în primul rând pe calitatea 
procesului de învăŃământ, care trebuie să fie atât în interesul elevilor şi al părinŃilor cât 
şi a noastră a cadrelor didactice.  
 Am înŃeles că până la data de 14 decembrie trebuia depus proiectul de hotărâre 
la inspectorat şi, atunci nu înŃelegem de ce până la data de 28 decembrie 2012, 
cetăŃenii interesaŃi au putut trimite sugetii şi opinii cu privire la proiectul de hotărâre 
privind reorganizarea reŃelei şcolare care urmează să intre pe ordinea de zi a şedinŃei 
consiliului în vederea adoptării. Noi de la Traian Lalescu şi de la structură, de la bun 
început am convenit că ar fi mult mai uşor de administrat, deci, singura problemă pentru 
că de altfel noi toŃi suntem colegi, ne înŃelegem foarte bine, colaborăm foarte bine, 
problema este de administrare pur şi simplu, este mult mai uşor. Din punctul de vedere 
al părinŃilor există o problemă: cu privire la distanŃa între clădiri şi conducerea şcolii care 
trebuie să elibereze anumite acte şcolare şi îngreunează timpul părinŃilor care este 
foarte preŃios, nu pot fi obŃinute documentele în timp util, de asemenea, banii, finanŃarea 
acceptabilă. Noi avem aproape 900 de elevi la structură şi aproape 1100 la colegiu, 
sunt foarte mulŃi copii, banii ar urma exact locul unde elevul îşi desfăşoară activitatea. 
Noi la structură avem copii cu cerinŃe educaŃionale speciale, deci care s-au finanŃat 
dublu, banii aceştia ar urma chiar elevul ca şi în interesul elevilor, considerăm noi, ar 
putea fi gestionat mult mai bine şi mult mai precis, ar fi o gestionare mai exactă a 
acestor bani. 
  De asemenea, punctul de vedere al cadrelor didactice, cred că şi doamnele 
inspector ştiu foarte bine atunci când există anumite situaŃii, documentele şcolare 
trebuie păstrate la conducerea şcolii, sus la Traian Lalescu. Este foarte greu în 
momentul în care sunt inspecŃii şcolare, noi am ajuns să facem documentaŃie dublă ca 
să fie bine, să păstrăm şi la structură şi sus la colegiu, ca să fie bine să nu alergăm ca 
să obŃinem aceste documente. Pentru Consiliile Profesorale nu există spaŃiu, anul trecut 
desfăşuram aceste Consilii Profesorale în sala de sport deoarece suntem 132 de cadre 
didactice, anul acesta ne înghesuim, tot aşa ca aici, într-o săliŃă de clasă pentru că nu 
există un spaŃiu special amenajat pentru desfăşurarea acestora şi în această situaŃie nu 
putem vorbi de nişte Consilii Profesorale care se desfăşoară în condiŃii optime, spunem 
noi.  
 Cu privire la comisiile metodice, vreau să spun că la nivelul oraşului sunt 
cercurile pedagogice pe nivel de clasă, de exemplu: la clasa a IV a unde sunt eu, avem 
30 de cadre didactice, ori comisia metodică a colegiului este de 32 de cadre didactice, 
deci, depăşeşte la învăŃători comisia metodică, consiliul, cercul pedagogic ce este 
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absolut aberant şi atunci foarte greu. Avem de trimis rapoarte de exemplu: acum trebuie 
să le dăm pe disciplină, pe comisie metodică, nu au sensul atâta timp cât există numai 
pe hârtie, atâta timp cât trebuie să facem de fapt două, altă documentaŃie ca să putem 
să avem şi noi, să ne justificăm munca noastră pentru că se munceşte în şcoli şi acest 
lucru se vede după rezultatele pe care le avem. În acest caz, considerăm că ar fi mult 
mai uşor de administrat şi ar fi în interesul părinŃilor şi al elevilor, al nostru, al cadrelor 
didactice şi nu cred că ar fi costuri suplimentare. Atâta timp cât între noi există, deci, să 
vrea structura, să vrea colegiul, există o opŃiune comună şi bine documentată, noi am 
depus două dosare, cu argumente pertinente, la obiect care să fie în interesul tuturor. 
Vă mulŃumesc! 
 
Domnul Aurel Ra Ńă – Bugnariu – secretarul municipiului Hunedoara  

 În ceea ce priveşte termenele: proiectul de hotărâre a fost postat pe site în data 
de 11 decembrie 2012, inspectoratul ne cerea până în 14. Solicitarea pentru dezbatere 
publică în urma publicării pe site a venit din partea Sindicatului ÎnvăŃământului 
Preuniversitar în data de 14 decembrie şi de aici încep să curgă termenele prevăzute 
de Legea nr. 52/2003, aceste termene trebuie respectate, chiar dacă apare 28 
decembrie.  
 
Simona Opri şan – Şcoala General ă nr. 2 structur ă a Colegiului Na Ńional „Traian 
Lalescu “ Hunedoara  
 
 Am înŃeles despre ce este această dezbatere publică şi sperăm să se rezolve 
favorabil pentru toată lumea, este singurul interes.  
 
Domnul Precup Daniel – reprezentantul p ărin Ńilor de la Şcoala General ă nr. 11 
 
 Îl felicit pe domnul primar şi toată conducerea care s-a implicat şi dacă am fost 
invitaŃi aici înseamnă că totuşi sunt şanse şi speranŃe ca să se rezolve ceva. Spun 
lucrul acesta pentru că data trecută când s-a hotărât comasarea am fost informaŃi că 
asta s-a decis. Noi, am încercat să organizăm cu părinŃii mitinguri care nu au fost luate 
în seamă, am încercat să vedem dacă vine de la inspectorat, de la primărie, cine a 
stabilit, dar încă nu se ştie şi nici eu nu ştiu până în prezent. Faptul că am fost invitaŃi la 
această dezbatere este un lucru bun, de aceea vă felicit şi cu această ocazie spun la 
mulŃi ani şi anul acesta sper să fie mai bun şi pentru cadrele didactice şi pentru noi 
părinŃii şi spun lucrul acesta dând dreptate şi doamnei Oprişan. Sunt tot felul de acte 
întocmite şi dosare depuse la dumneavoastră cu număr de înregistrare, cu răspunsuri şi 
eu ca şi părinte am mulŃi copii care sunt şi cu probleme de sănătate. Şcoala Generală 
nr.11 are cabinet de logopedie, psihopedagogie, psiholog propriu şi prin cadrele care 
sunt se pot implica şi spun că au fost ajutaŃi mulŃi copii. În prezent, mă confrunt cu 
următoarea problemă: am nevoie de tot felul de documente şi acte, trebuie să merg la 
Şcoala nr. 2 de la şcoală, merg la Traian Lalescu, acolo mă întâlnesc cu bodyguard-ul 
care îmi spune că nu este doamna director, programul este de atunci- atunci şi durează 
timp, zile, timp piedut şi eu trebuie să depind de alte instituŃii care îmi spun că în cel mai 
scurt timp trebuie să prezint documentul. Vă mulŃumesc!  
 
Domnul M ărginean Alexandru – consilier local   
 
 Am o singură observaŃie - pentru fiecare structură nouă va fi necesară 
contabilitate sau contabilitate externalizată, cred că este singurul lucru care modifică 
proiectul. MulŃumesc!  
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Domnul Rusu Paul – pre şedinte al Sindicatului Înv ăŃământului Preuniversitar 
Jude Ńul Hunedoara  

 În momentul de faŃă contabilităŃile care există la nivelul personalităŃilor juridice au 
câte doi, trei contabili şi atunci din aceste contabilităŃi se poate desprinde un contabil 
care va merge la ceea ce înseamnă acuma structură sau în viitor personalitate juridică, 
nu presupune costuri suplimentare. Contabilii sunt tot acceaşi din anul 2010, numai că 
atunci au fost adunaŃi, acuma i-am împărŃit la loc pe personalităŃi juridice.  
 
Domnul Magaon Jane – consilier local  
 
 Aici ca să se rezolve problema aceasta trebuie în primul rând început cu un 
istoric şi trebuia cam din 1990 până în prezent, după care trebuia să vedem ce vrem să 
facem acum şi ce perspectivă avem. Nimeni nu ia în considerare scăderea drastică a 
populaŃiei în Hunedoara şi scăderea drastică a numărului de elevi. În municipiul 
Hunedoara este foarte greu să mai Ńinem tinerii, nu mai avem locuri de muncă şi atunci 
vă spun că am ajuns să-mi fie dor să văd o femeie însărcinată pe stradă ceea ce 
înseamnă că în viitor numărul copiilor va fi foarte scăzut. Nefiind copii, nu o să mai 
avem nici elevi şi domnii profesori nu ştiu ce viitor prevăd în continuare pentru că dacă 
luăm recensământul din 1990 eram 98.000 de locuitori în Hunedoara, în 2002 am ajuns 
la 74.300, iar la recensământul din noiembrie 2011 eram 56.134, din care 70% erau 
pensionari. Ce facem cu municipiul, sunteŃi şi dumneavoastră următorii după părinŃi … 
şi cum facem să Ńinem copiii în municipiul nostru, că dacă nu avem tineri în municipiu 
nu o să avem nici copii şi atunci este o problemă, trebuie să privim un pic şi în viitor.  
 Ne povestea domnul Rusu de învăŃământ de calitate, dar, în această privinŃă 
trebuie să faceŃi ceva cu învăŃământul pentru că în prezent este foarte, foarte slab. Vă 
spun din punctul meu de vedere, sunt total, total nemulŃumit, sunt şi agent economic şi 
nu sunt mulŃumit de nivelul de pregătire din şcoli şi trebuie făcut ceva.  
 Domnule Rusu, revin cu şedinŃa pur formală, reŃineŃi noi am venit să dezbatem şi 
văd că dumneavoastră profesorii nu veniŃi să dezbateŃi, aŃi semnat nişte hârtii, aŃi făcut 
nişte tabele dar nu vreŃi să vorbiŃi, să spuneŃi ce probleme aveŃi. Nu aŃi venit, n-am 
văzut de la nici un liceu, sunteŃi mulŃumiŃi cu sistemul de bacalaureat, acestea sunt 
problemele dumneavoastră ale sindicatelor, sunteŃi de acord cu ce se întâmplă în 
învăŃământ, nu am auzit pe nimeni, eu unul nu sunt mulŃumit cu ceea ce se întâmplă cu 
sistemul de învăŃământ şi cu bacalaureatul, nu sunt mulŃumit de acest lucru. Da, sunt 
probleme ale sindicatului care trebuie să le rezolvaŃi dumneavoastră, dacă nu ridicăm 
nivelul de pregătire atunci nu facem nimic.  
 SpuneŃi că nu se creează posturi de directori, administratori, contabili, sunt unele 
şcoli cu contabili, dar directori, fiecare şcoală are director, director adjunct şi probabil 
administrator, cum să fie, trebuie cumva să se creeze posturi. Primăria reŃineŃi stă foarte 
prost cu banii, nu o să avem de unde să alocăm bani în plus pentru creerea de posturi. 
Este foarte bine, deci noi vă respectăm, reŃineŃi sunt de acord cu dumneavoastră, toate 
cererile pe care le-aŃi făcut şi semnat sunt de acord cu dumneavoastră, este foarte bine 
dar trebuie să facem ceva.  
 Posturile care se creează sunt posturi noi, a spus domnul Rusu că nu sunt 
posturi care se creează noi. Ce se întâmplă…am văzut că a dispărut Şcoala nr. 1 şi vor 
mai dispărea probabil şi alte şcoli în momentul în care va scădea numărul de elevi şi  
trebuie să facem ceva cu aceste şcoli, primăria are cheltuieli destul de mari. La Liceul 
nr.3 a fost acel corp administrativ unde era internatul şi cheltuieli foarte mari iar elevi nu 
erau ca să se cazeze în acel corp. În acest moment am rezolvat parŃial această 
problemă, am înŃeles că se închiriază la cineva şi se rezolvă. Nu vrem să mai apară alte 
clădiri pe care să plătim întreŃinere foarte mare şi să nu le putem folosi la capacitate. 
Acestea sunt problemele care am dorit să le clarificăm şi să le expun, trebuie ca 
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profesori să facem ceva şi să luptăm şi noi şi să ne aducem copiii aici în Hunedoara, să 
creem ceva, să facem ceva, este foarte greu, dar trebuie să facem şi să luptăm pentru 
această problemă. MulŃumesc! 
 
Domnul Rusu Paul – pre şedinte al Sindicatului Înv ăŃământului Preuniversitar 
Jude Ńul Hunedoara  

 Domnule consilier, şi dumneavoastră şi eu suntem cetăŃeni ai municipiului 
Hunedoara şi interesul nostru este comun ca oraşul acesta să meargă mai departe, să 
avem copii, să avem viitor. Nu m-am referit la altă problemă pentru că în regulamentul 
impus de dumneavoastră, nu impus, stabilit de dumneavoastră, eram obligat să mă 
încadrez în cinci minute şi să mă refer strict la tematică, cel puŃin aşa spune în 
materialele dumneavoastră, invitaŃia la dezbatere publicată pe site.  
 Referitor la numărul redus de cadre didactice, tot în materialul de pe site-ul 
dumneavoastră spune că: cei care doresc să participe la dezbatere, pot participa în 
limita locurilor disponibile din sala de şedinŃă. Cunoscând configuraŃia sălii, am vorbit cu 
colegii mei, liderii de sindicat să vină cu un număr redus de oameni ca să putem să ne 
încadrăm în această sală. Dacă doriŃi, organizăm o altă dezbatere în care aducem sute, 
cum doriŃi dumneavastră. Din aceste motive nu m-am referit la alte probleme decât 
strict la ceea ce s-a discutat pe proiectul de hotărâre.  
 Referitor a scăderea numărului de copii: scăderea este mult mai drastică decât 
aŃi spus dumneavoastră, o prognoză a Institutului NaŃional de Statistică spune că în 
anul 2025 populaŃia şcolară în judeŃul Hunedoara va fi cu 48% mai mică decât în anul 
2005.  
 Referitor la calitate: este în interesul nostru însă profesorii în momentul de faŃă 
nu pot să facă nimic. În momentul în care avem o Lege a educaŃiei care ne-a luat toate 
drepturile pe care le-am avut până acum, nu puteŃi miza pe calitate din partea noastră, 
nu putem face doar singuri, interesul este şi al dumneavoastră al comunităŃii locale, 
este şi al părinŃilor şi al elevilor în măsura în care mai sunt motivaŃi pentru aşa ceva.  
 Referitor la şedinŃa pur formală: am făcut acea afirmaŃie pornind de la ceea ce 
spune legea, proiectul se înaintează spre avizare numai după ce este definitiv, atunci 
eu am tras concluzia că este definitiv şi poate am şi spus greşit că sedinŃa este pur 
formală.  
 Referitor la problema sindicatului: sindicatul îşi reprezintă oamenii, e vorba strict, 
sindicatul se ocupă strict de problemele cadrelor didactice, ne-am angaja şi în alte 
proiecte dar care depăşesc posibilităŃile noastre, mai degrabă e domeniul politicului.  
 O ultimă precizare referitoare la posturi: putem să luăm cazurile concrete ca să 
vedeŃi că există oameni care se întorc în vechile personalităŃi juridice, nu trebuie 
înfiinŃate posturi noi. Singurele posturi noi, sau singurele plusuri, sau surplusuri de 
posturi pot proveni din faptul că o să am încă un director în plus la Şcoala Generală nr.2 
Hunedoara, dar asta înseamnă pe toată această discuŃie trei posturi şi reŃeaua şcolară 
cred că poate absorbi aceste trei posturi. În rest, avem posturi de contabili, posturi de 
administratori, de bibliotecari, la personalul didactic de predare câŃi copii sunt, de acolo 
rezultă numărul de cadre didactice, ori în structura actuală ori pe noile propuneri pe 
care le-am făcut. În materie de personal nedidactic avem o mulŃime de posturi libere, 
neocupate dar care sunt blocate, deci, ar trebui să aducem oameni în sistem pe 
normativele în vigoare, dar aceste posturi în momentul de faŃă sunt libere prin 
pensionarea sau plecarea oamenilor şi sunt blocate. În sănătate s-au deblocat posturile, 
în educaŃie nu s-au deblocat posturile, avem situaŃii în care la femeia de servici i s-a 
dublat spaŃiul de curăŃenie pentru că nu are cine să mai facă curăŃenie, ea este plătită 
cu acelaşi salariu, adică 500 lei net şi munceşte dublu şi putem continua cu exemplele.  
 
Domnul Aurel Ra Ńă – Bugnariu – secretarul municipiului Hunedoara  
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 Probabil cum s-au deblocat din învăŃământul superior 2000 de posturi se vor 
debloca … 
 
Domnul Rusu Paul – pre şedinte al Sindicatului Înv ăŃământului Preuniversitar 
Jude Ńul Hunedoara  

 Nu, am primit, ieri am discutat cu Bucureştiul şi nu avem nici o şansă până la 1 
septembrie să se deblocheze posturile.  
 
Domnul Pârvu Ani şor – director Colegiul Economic „Emanuil Gojdu“  
 
 Referitor la problema configuraŃiei actuale a reŃelei şcolare vreau să fac o 
observaŃie comparativă legată de această problemă: acum doi ani când reŃeaua şcolară 
a funcŃionat cu şcoli generale independente, consider şi a fost foarte uşor de tras 
această concluzie, eficienŃa din punct de vedere administrativ şi managerial a fost mult 
mai mare. Calitatea învăŃământului, eu personal consider că ar fi mai bună dacă 
reŃeaua şcolară ar funcŃiona în structura pe care a avut-o acum doi ani. În ceea ce 
priveşte poziŃia colegilor pe care îi reprezint de la Colegiul Economic „Emanuil Gojdu“ 
sunt obligat să o spun, şi o spun pentru că trebuie să se ştie clar, ce poziŃie au colegii 
de la structura cu personalitate juridică, mai exact liceul şi fosta Şcoală Generală nr.3 
care din anul 2001 funcŃionează împreună cu noi într-o structură cu mare eficienŃă şi cu 
calitate deosebită: 100% colegii doresc să revină la structura veche. Colegii de la 
Şcoala Gimnazială nr. 7 cum se numeşte acum, adică fostele şcoli 7 şi 8, doresc să 
rămână în structura de acum, le respect poziŃia şi cu responsabilitate o prezint în faŃa 
dumneavoastră. Eu personal consider, spun încă o dată că din punct de vedere calitativ 
şi mă bucur că domnul consilier Magaon a ridicat această problemă, din punct de 
vedere al calităŃii ar fi mai bine dacă şcolile ar funcŃiona în structura de acum doi ani. Nu 
sunt în măsură să vă prezint cu amănunt efectul în ceea ce priveşte costurile, dar 
estimările la modul …, nu a minŃit, ne-au condus la concluzia că nu ar fi diferenŃe mari, 
poate că ar fi chiar mai mici. Nu ştiu dacă ar trebui să ne stopăm pe indemnizaŃia pe 
care o primeşte un director la o şcoală care înseamnă 200 sau maxim 300 lei/lună 
comparativ cu efectele pe care le are o unitate şcolară fără nici un cadru didactic cu 
responsabilităŃi oficiale de coordonare acolo. Mai exact la şcolile 7 şi 8 este colegul meu 
care cu mare eficienŃă activează acolo, domnul Lup, dar coordonează singur şcolile 7 şi 
8. Vă propun, am mai făcut această propunere şi o reiau, dacă rămânem în formula de 
acum a structurii şcolare, să înaintăm ministerului nostru prin colegii noştri de la 
Inspectoratul Şcolar solicitarea de a avea la fiecare locaŃie un director adjunct. Noi am 
numit directorii care suntem acum la colegii, profesori coordonatori dar care fac muncă 
patriotică, dacă am fi directori adjuncŃi la fiecare locaŃie lucrurile n-ar fi scăpat de sub 
control. Lucrurile merg într-o inerŃie bună pe care a avut-o învăŃământul din municipiul 
nostru, din punct de vedere calitativ să ştiŃi că vă privesc în faŃă cu mândrie că sunt 
profesor în acest oraş şi toŃi colegii profesori din acest oraş transmit cu profesionalism 
elevilor, care sunt şi copii ai noştri şi ai dumneavoastră, ceea ce trebuie să primească la 
nivelul anului la care purtăm această discuŃie. Calitatea poate fi modificată şi aştept cu 
mare nerăbdare modificarea Legii învăŃământului care în prezent are multe 
neconcordanŃe faŃă de ceea ce aşteptăm noi.  
 Bacalaureatul la care a făcut referire domnul consiler a fost alterat printr-o 
hotărâre mai veche, când s-a tăiat aşa zisa rută progresivă, când elevi care nu puteau 
pentru că natura, Dumnezeu, nu le-a dat prea mult ca să poată promova examenul de 
capacitate şi nu este rău în asta dar erau meseriaşi deosebiŃi, au fost luaŃi de mână şi 
aduşi la liceu fără nici un examen, au făcut un an în plus şi la bacalaureat au ajuns pe 
picior de egalitate cu ceilalŃi care veneau pe ruta clasică a liceului. Se termină această 
etapă urâtă din învăŃământul românesc, nu vreau să nominalizez cine a creat-o deşi ştiu 
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foarte bine, ne dă lecŃii la televizor des seara şi elevii nu pot promova. De exemplu, la 
colegiul pe care eu îl reprezint în ultimii doi ani la bacalaureat, cu doi ani în urmă am 
avut treizeci şi patru de absolvenŃi din această rută progresivă, au promovat pentru că 
aşa au putut ei doar trei, anul trecut am avut patruzeci şi doi şi au promovat patru, unul 
în vară şi trei în toamnă. Acolo ne duce procentul pe noi Colegiul Economic în ierarhia 
liceelor hunedorene, din această contribuŃie a unora care nu au gândit prea bine 
apărem cu un procent de 43% şi cel real este de 78% care ne face să zâmbim, celălalt 
ne întristează. Deşi consider că Inspectoratul Şcolar, colegii toŃi şi învăŃători şi profesori 
din Hunedoara cunosc bine că am fost mult implicat şi sunt în ceea ce înseamnă 
fenomenul învăŃământ în Hunedoara şi trăiesc prin asta, şi am motive să o fac cu mare 
plăcere, calitatea nu este diluată de atitudinea noastră şi vreau să fac o remarcă şi cu 
asta închei: vreau să mulŃumesc Primăriei, Consiliului local, domnului primar personal, 
pentru recompensa pe care aŃi adus-o performerilor din învăŃământul hunedorean la 
sfârşitul anului. A fost o acŃiune care a avut un ecou extraordinar şi cu siguranŃă ecoul 
în rândul elevilor va fi cel pe care dumneavoastră îl aşteptaŃi şi vreau să vă pun în 
dificultate, elevii noştri la anul să fie de trei ori mai mulŃi în situaŃia să fie premiaŃi de 
dumneavoastră. Vă mulŃumesc!  
 
Doamna Ştefanie Maria – inspector şcolar general - adjunct  
 
 Punctual aş dori să transmit câteva lucruri: referitor la propunerea domnului 
director vis a vis de numirea a câte un director adjunct pe fiecare structură, vă spun că 
legislaŃia permite maxim doi directori adjuncŃi.  
 Referitor la structura învăŃământului în Ńara noastră în momentul actual, Legea 
educaŃiei naŃionale prevede clasa a IX a la gimnaziu, ştim că sunt propuneri şi există 
posibilitatea ca în viitor să se revină asupra structurii învăŃământului însă deocamdată 
cred că trebuie să discutăm pe lege aşa cum este astăzi şi să Ńinem cont de aceste 
prevederi.  
 Referitor la examenul dat de bacalaureat: subscriu la tot ce a spus domnul 
director Pârvu Anişor, cu siguranŃă rezultatul care ne-a onorat în ultimii ani, trebuie să 
recunosc din partea mea acest lucru, nu se datorează doar elevilor şi cadrelor didactice 
ci a unui lung şir de schimbări şi modificări care au avut loc în sistemul de învăŃământ 
din 1990 încoace. Toată lumea cred că este de acord că fiecare elev are un anumit 
potenŃial, nu sunt toŃi capabili să finalizeze un liceu şi să promoveze un examen de 
bacalaureat, în schimb elevul respectiv poate fi un foarte bun meseriaş. Cred că datoria 
noastră este să asigurăm pregătirea profesională pe nivelul şi potenŃialul pe care îl are 
fiecare elev, deci cu privire la orientarea profesională mai avem mult de lucru şi cred că 
trebuie să îmbunătăŃim şi acest aspect. MulŃumesc!  
 
Domnul Rusu Paul – pre şedinte al Sindicatului Înv ăŃământului Preuniversitar 
Jude Ńul Hunedoara  

 Dacă permiteŃi o informaŃie care completează cele spuse de doamna inspector 
general - adjunct: aseară colegii noştri de la Bucureşti au stat de vorbă cu domnul 
ministru Pricopie, este posibil ca el să fi şi sunat deja la Inspectoratul Şcolar 
Hunedoara, dânsul susŃine iniŃiativa noastră, de fapt este iniŃiativa fostului ministru 
Andronescu pe care am preluat-o. A doua informaŃie pe care vreau să o transmit: se va 
reveni la vechea structură a învăŃământului, adică clasa a IX a se va întoarce la liceu 
din motive politice acest lucru nu s-a făcut acum prin OrdonanŃă de UrgenŃă, se va face 
pe parcurs.  
 
Doamna Ştefanie Maria – inspector şcolar general - adjunct  
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 Nu am înŃeles punctul de vedere al domnului ministru, care aŃi spus că este?  
 
Domnul Rusu Paul – pre şedinte al Sindicatului Înv ăŃământului Preuniversitar 
Jude Ńul Hunedoara  

 Deci, decomasarea este sprijinită … 
 
Doamna Ştefanie Maria – inspector şcolar general - adjunct  
 
 Din informaŃiile noastre nu … 
 
Domnul Rusu Paul – pre şedinte al Sindicatului Înv ăŃământului Preuniversitar 
Jude Ńul Hunedoara  

 Cât de curând o să-l avem oaspete la iniŃiativa sindicatului la Hunedoara, va veni 
personal aici.  
 
Doamna Negrea Rodica – director adjunct la Liceul T ehnologic Hunedoara  
 
 Din structura noastră fac parte Şcoala Generală nr. 9 în care sunt cuprinse trei 
şcoli: Şcoala Generală nr. 9, Şcola nr. 10 şi Şcoala nr.12. În propunerea pe care am 
avut-o aici cu privire la Şcoala Generală 3, aceasta va fi formată din Şcola nr.9 şi 
Şcoala nr.12 ceea ce înseamnă că dispare structura Şcolii nr.10. Vrem să vă aducem 
aminte că acum doi ani când s-a făcut comasarea şi s-a încercat din nou desfiinŃarea 
locaŃiei de la Şcoala Generală nr.10 au fost probleme foarte mari cu părinŃii. Probabil că 
acelaşi lucru se va întâmpla şi acum şi această mişcare trebuie pregătită din timp şi mai 
bine decât acum doi ani, dacă Consiliul local consideră oportun închiderea locaŃiei de la 
Şcoala Generală nr.10.  
 În rest, la noi la şcoală există o solicitare din partea sindicatului, a 
reprezentanŃilor sindicatelor de la şcolile generale privind comasarea şi acolo 81% 
dintre colegi au fost de acord cu decomasarea în prima etapă, însă noi în urma 
solicitărilor dumneavoastră şi a discuŃiilor care au fost la primărie, am convocat un 
Consiliu Profesoral în care am discutat şi părŃile bune am spus noi şi părŃile rele. 
Suntem de acord că sunt şi părŃi bune şi părŃi rele dar eu cred că în aceşti doi ani de 
zile a fost măcar o singură parte bună, n-am avut reducere de activitate la personalul 
didactic, didactic auxiliar sau nedidactic. În rest sunt probleme pentru părinŃi, este foarte 
greu să se deplaseze de la o şcolală la alta, prin această structură parŃial se rezolvă 
însă nu total, pentru că dacă rămâne aşa, părinŃii de la Şcoala nr. 12 vor merge la 
Şcoala nr. 9, tot nu vor avea în cartier la ei secretariatul unde pot să-şi obŃină actul 
solicitat pe loc, deci, parŃial se rezolvă, dar nu total. Este adevărat că se conduce mai 
bine o şcoală cu mai puŃini elevi şi cu locaŃii mai puŃine decât o structură foarte mare. 
Rămâne tot aşa la latitudinea Consiliului local, a domnilor consilieri să stabilească care 
este modalitatea cea mai bună pentru oraşul nostru astfel încât să răspundem 
solicitărilor şi părinŃilor şi cadrelor didactice.  
 
Domnul Viorel Arion – primarul municipiului Hunedoa ra 

 Şi dumneavoastră unde vreŃi ca cele şase clase să meargă …  
 
Domnul Rusu Paul – pre şedinte al Sindicatului Înv ăŃământului Preuniversitar 
Jude Ńul Hunedoara  

 Eu nu vreau personal … 
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Domnul Viorel Arion – primarul municipiului Hunedoa ra 

 Dar cum zice doamna director, înseamnă că Şcoala nr.10 dispare… 
 
Simona Opri şan – Şcoala General ă nr. 2 structur ă a Colegiului Na Ńional „Traian 
Lalescu “ Hunedoara  
 
 Nu suntem toŃi Şcoala nr. 9 acum, cladirile 10, 12 şi 9 suntem toŃi Şcoala nr.9. 
 
Doamna Negrea Rodica – director adjunct la Liceul T ehnologic Hunedoara  
 
 Da, dar locaŃie nu există.  
 
Domnul Aurel Ra Ńă – Bugnariu – secretarul municipiului Hunedoara  

 În propunerea de la numărul 3 nu se face referire la Şcoala nr.10, de aceea va fi 
introdusă şi vor funcŃiona … 
  
 Datorită dialogurilor simultane din sală înregistrarea audio nu poate reda cu 
acurateŃe opiniile exprimate de persoanele prezente în sală. 
 
Doamna Elena – comitetul de p ărin Ńi al Şcolii Generale nr.9  
 
 Nu am fost de acord şi nu suntem de acord cu comasarea pentru că am 
întâmpinat şi în 2012 probleme cu actele şi dosarele copiilor cu probleme. Vorbesc şi în 
numele părinŃilor din tot cartierul care nu sunt de acord cu comasarea.  
 
Domnul Artean Mircea – consilier local  
 
 Particip la această şedinŃă în dorinŃa de a clarifica punctul de vedere pentru 
hotărârea pe care urmează să o luăm. Am parcurs materialul care ne-a fost pus la 
dispoziŃie, am înŃeles în mare măsură proiectul care a fost supus dezbaterii, am parcurs 
propunerile sindicatului, am ascultat acum argumentele aduse de liderul de sindicat 
care nu m-au convins în totalitate. Deci, discuŃia despre posturi ar trebui pusă pe 
termeni foarte precişi, că se creează doar un post în plus, aş vrea să ştiu dacă există un 
studiu efectuat, referitor la ce impact asupra posturilor ar însemna această decomasare. 
Este o chestiune extrem de importantă, am înŃeles şi punctul de vedere al părinŃilor, îl 
aprob şi eu, dacă aş avea copil acolo aş vrea să fie cât mai aproape de mine, dar 
interesul local este ca să avem foarte mare grijă cu cheltuirea banului public chiar dacă 
nu este al primăriei. În al doilea rând argumentul cu distanŃa nu Ńine, se face Şcoala nr. 
2 şi Şcoala nr.11 unde va fi sediul? 
 
Reprezentant unitate de înv ăŃământ  
 
 La Şcoala nr. 2. 
 
Domnul Artean Mircea – consilier local  
 
 Deci, cel de la Şcoala nr. 11 se duce la Şcoala nr. 2 ? 
 
Reprezentant unitate de înv ăŃământ  
 
 Trece doar strada! 
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Domnul Rusu Paul – pre şedinte al Sindicatului Înv ăŃământului Preuniversitar 
Jude Ńul Hunedoara  

 Sunt 500 m! 
 
Domnul Artean Mircea – consilier local  
 
 …sau de la Şcoala nr.12 la Şcoala nr.9.  
 O altă întrebare vă rog, discutăm pe argumente şi în acest sens oare ce se 
întâmplă cu cadrele didactice care au norma în două şcoli, în momentul în care 
amândouă devin cu personalitate juridică? Nu se întâmplă nimic …, se întâmplă ceva 
…, nu ştiu efectiv aceasta este întrebarea. MulŃumesc! 
 
Domnul Rusu Paul – pre şedinte al Sindicatului Înv ăŃământului Preuniversitar 
Jude Ńul Hunedoara  

 Domnule doctor, şcoala este un serviciu public în interesul cui?  … al comunităŃii, 
deci trebuie respectat interesul comunităŃii din punctul meu de vedere.  
 
Domnul Artean Mircea – consilier local  
 
 Da, numai că interesul comunităŃii… aş vrea să completez … 
 
Domnul Rusu Paul – pre şedinte al Sindicatului Înv ăŃământului Preuniversitar 
Jude Ńul Hunedoara  

 Completez acum legat mai departe de costuri, adică interesul comunităŃii şi din 
perspectiva costurilor dacă şi le permite. Numărul de elevi este în scădere, în anul 
şcolar 2013 – 2014 vom avea mai puŃini elevi decât în acest an şcolar, ca atare mai 
puŃine clase, ca atare mai puŃine cadre didactice ceea ce înseamnă că din perspectiva 
costurilor de personal, costurile vor fi mai mici iar în ceea ce priveşte costurile privind 
întreŃinerea asta depinde de dumneavoastră, dacă ne veŃi admite să funcŃionăm în 
acelaşi număr de clădiri sau vreŃi să mai închideŃi câteva clădiri. Deci, din acest punct 
de vedere costurile scad şi pe cheltuieli de personal şi pe cheltuieli materiale.  
 În privinŃa cadrelor didactice care sunt în două şcoli, vor rămâne titulari cu 
titulatura în două şcoli şi aici este o problemă care va dezbina sindicatul pentru că din 
această dezbatere noi, ca sindicat, vom pierde, în sensul că acele cadre didactice care 
vor avea titulatura în două şcoli, sunt în pericol ca la prima reducere de activitate ei să 
fie cei care pleacă. Dar ne-am asumat acest risc făcând o analiză şi văzând că dacă 
despart două gimnazii voi păstra mai multe clase şi ca atare mai multe posturi, asta e 
vorba de perspectivă, dar acum pe moment noi ca sindicat vom pierde, ca unitate, 
poate chiar ca membrii de sindicat , dar ne-am asumat acest risc pentru perspectivă.  
 
Domnul Magaon Jane – consilier local  
 
 Doresc să adresez doamnei inspector o întrebare: ce număr de elevi minim va 
avea o clasă pentru că în momentul de faŃă sunt clase care funcŃionează cu 
cincisprezece elevi . Am întrebat acest lucru ca să ne dăm seama ce se întâmplă, 
trebuie să fie un număr limitat de elevi? 
 
Doamna Ştefanie Maria – inspector şcolar general - adjunct  
 
 Avem o limită minimă şi maximă pentru funcŃionarea claselor. 
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Domnul Rusu Paul – pre şedinte al Sindicatului Înv ăŃământului Preuniversitar 
Jude Ńul Hunedoara  

 Zece, maxim douăzeci de copii la gradiniŃă, doisprezece copii minim – maxim 
douăzeci şi cinci la învăŃământul primar, cincisprezece copii – maxim treizeci la 
învăŃământul gimnazial la fel şi la liceu, nu ştiu dacă cifra minimă la gimnaziu am spus-o 
bine.  

Doamna Ştefanie Maria – inspector şcolar general - adjunct  
 
 Da, este corect! 
 
Domnul Rusu Paul – pre şedinte al Sindicatului Înv ăŃământului Preuniversitar 
Jude Ńul Hunedoara  

 …dar maximul este de treizeci de elevi. În momentul de faŃă la grădiniŃă avem 
grupe care funcŃionează cu treizeci şi … de elevi, adică dacă mai punem doi, trei elevi 
facem două grupe şi la învăŃământul primar sunt clase care depăşesc efectivul. Deci, ca 
să ne vedem interesele, noi ar trebui să mergem strict pe efectivele maxime şi copiii 
care sunt în plus ar însemna alte clase, implicit pentru noi posturi suplimentare.  
 
Doamna Ştefanie Maria – inspector şcolar general - adjunct  
 
 Dacă îmi permiteŃi o observaŃie: la început de ciclu de învăŃământ se recomandă 
să mergem pe cifra maximă, argumentul este clar, în timpul ciclului de învăŃământ 
numărul de elevi dintr-o clasă se poate modifica şi există riscul dacă pornim cu un 
număr mai mic de elevi să scadă la un moment dat sub efectiv astfel încât să fim puşi în 
situaŃia să desfiinŃăm clasa respectivă, lucru care nu este benefic pentru elevii care 
încep un ciclu de învăŃământ, încep şcoala într-o anumită clasă.  
 
Doamna B ălăceanu Gabriela – reprezentant al Inspectoratului Şcolar Hunedoara  
 
 Domnul Paul Rusu a spus că în momentul în care se vor decomasa, adică vor 
deveni cu personalitate juridică să zicem Şcoala nr.2 şi Şcoala nr.7, numărul de clase 
va fi mai mare sau pot să păstreze un număr de clase mai mare. Îmi daŃi voie să vă 
spun că este greşit pentru că Inspectoratul Şcolar face analiza numărului de clase, al 
efectivelor de elevi pe fiecare unitate în parte, separat unitatea cu personalitate juridică, 
separat structurile.  
 
Domnul Rusu Paul – pre şedinte al Sindicatului Înv ăŃământului Preuniversitar 
Jude Ńul Hunedoara  

 Cine ne garantează că în viitor veŃi întocmi planul de şcolarizare pentru fiecare 
unitate de învăŃământ cu personalitate juridică şi pe structură?  
 Aşa se face acuma, dar având în vedere că situaŃia din Hunedoara este cam 
unică la nivel naŃional, ne putem trezi în anul şcolar viitor că veŃi da planul de 
şcolarizare pe unitatea de învăŃământ cu personalitate juridică şi când  îl dai pe 
personalitate juridică deja pierzi.  DaŃi - mi garanŃia acum, de faŃă cu domnul primar, că 
veŃi da planul de şcolarizare în continuare diferenŃiat, pe unitatăŃi cu personalitate 
juridică şi pe structură şi în această situaŃie noi ne retragem propunerea.  
 
Doamna B ălăceanu Gabriela – reprezentant al Inspectoratului Şcolar Hunedoara  
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 Deci în momentul în care ministerul …  
 
Domnul Rusu Paul – pre şedinte al Sindicatului Înv ăŃământului Preuniversitar 
Jude Ńul Hunedoara  

 Nu, daŃi-ne garanŃii … 
  
Doamna B ălăceanu Gabriela – reprezentant al Inspectoratului Şcolar Hunedoara   
 
 De atâŃia ani de zile nu ne-a impus să dăm plan de şcolarizare pe fiecare unitate 
cu personalitate juridică, niciodată Inspectoratul Şcolar Hunedoara nu a luat 
hotărârea… 
 
Domnul Rusu Paul – pre şedinte al Sindicatului Înv ăŃământului Preuniversitar 
Jude Ńul Hunedoara  

 Dă-mi exemplu un alt judeŃ în care există situaŃia noastră la scară generală, un 
singur judeŃ la nivel naŃional. 
 
Doamna B ălăceanu Gabriela – reprezentant al Inspectoratului Şcolar Hunedoara  
 
 Nu este datoria mea să verific … 
 
Domnul Rusu Paul – pre şedinte al Sindicatului Înv ăŃământului Preuniversitar 
Jude Ńul Hunedoara  

 Păi nu, dar dă-mi exemplu, adu-mi argumente ca să te cred şi dă-mi garanŃia 
aicea de faŃă cu toŃi colegii că ne vei da planul de şcolarizare până la adânci bătrâneŃe 
pe PJ şi separat pe structură.  
 
Doamna B ălăceanu Gabriela – reprezentant al Inspectoratului Şcolar Hunedoara  
 
 Întotdeuna s-a dat pe personalitate juridică şi pe unităŃi cu structură, niciodată nu 
s-a dat la grămadă.  
 
Domnul Rusu Paul – pre şedinte al Sindicatului Înv ăŃământului Preuniversitar 
Jude Ńul Hunedoara  

 Nu răspunzi la întrebare şi mai dă-mi exemplu un judeŃ din România în care 
avem o situaŃie ca în judeŃul Hunedoara, unul singur… Nu mai există nici un alt judeŃ, 
există situaŃii particulare în Dolj, Mureş, Cluj dar nu la scara judeŃului Hunedoara şi 
acolo s-a întâmplat ce s-a întâmplat la domnul Pârvu, că au vrut ei să se unifice sau s-a 
întâmplat la Deva cu Şcoala nr. 5 şi cu Colegiul Hurmuzescu au vrut ei, au considerat 
că e mai bine, a fost dorinŃa lor şi asemenea situaŃii sunt în Ńară dar ce s-a întâmplat la 
Hunedoara nu mai există niciunde.  
 
Doamna B ălăceanu Gabriela – reprezentant al Inspectoratului Şcolar Hunedoara  
 
 Încă o problemă: aŃi spus că posturile se vor reduce, greşit, pentru că doamna 
învăŃătoare de la Şcoala nr.2 a spus că elevii care au CES au finanŃare dublă, greşit, 
doamnă învăŃătoare.   
 
 Datorită dialogurilor simultane din sală înregistrarea audio nu poate reda cu 
acurateŃe opiniile exprimate de persoanele prezente în sală. 
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Domnul Artean Mircea – consilier local  
 
 Să nu credeŃi că Ńine cont cineva, problema este că punctul dumneavoastră de 
vedere nu înseamnă neaparat că este cel corect în totalitate. Din acest motiv suntem 
aici ca să discutăm, deci am venit aici ca să analizăm părerile dumneavoastră, ni le 
însuşim, avem şedinŃa şi spunem …  
 
 Datorită dialogurilor simultane din sală înregistrarea audio nu poate reda cu 
acurateŃe opiniile exprimate de persoanele prezente în sală. 
 
Domnul Aurel Ra Ńă – Bugnariu – secretarul municipiului Hunedoara  

 Nu am înŃeles de la propunerea numărul 1, deci structura sau personalitatea 
juridică doreşte despărŃirea Emanuil Gojdu, şcolile nr. 7 şi 8 nu doresc, nu. Deci asta 
este problema, este singura problemă care …  
 
Domnul Lup Ioan – director adjunct Colegiul Economi c „Emanuil Gojdu“, director 
adjunct Şcoala Gimnazial ă nr.7  
 
 Din ce motiv se solicită garanŃii la acestă şedinŃă?  
 Aş vrea şi eu o garanŃie din partea domnului lider de sindicat cu privire la cei care 
vor fi titulari în două şcoli, vor avea norma în anii următori pentru că dânsul tot solicită 
garanŃii, noi aceleaşi garanŃii le-am cerut şi noi. Nu suntem împotriva acestei 
decomasări aşa că nu vrem noi, deci din punct de vedere managerial clar este mult mai 
greu aşa cum este în prezent, decât dacă am fi independenŃi.  
 
Domnul Rusu Paul – pre şedinte al Sindicatului Înv ăŃământului Preuniversitar 
Jude Ńul Hunedoara  

 Deci, domnule director pot să vă rog … 
 
Domnul Lup Ioan – director adjunct Colegiul Economi c „Emanuil Gojdu“, director 
adjunct Şcoala Gimnazial ă nr.7  
 
 Din punct de vedere managerial clar este mult mai bine, dar trebuie să ne 
gândim. Toată lumea a pus toate problemele în afară de un lucru foarte important, 
cadrul didactic. Nu s-a gândit nimeni în această discuŃie, nimeni nu a pus nici o 
problemă legat de el, pentru că el este cel care lucrează cu elevi, sunt foarte importanŃi 
fără elevi cadrul didactic nu există, dar nici elevul fără cadrul didactic nu există. Nu cred 
că aŃi făcut o fundamentare legat de ce se întâmplă în momentul în care aceşti oameni 
în 2013 – 2014 sunt convins că toŃi vor avea normă. Dar ce se întâmplă după? AŃi făcut 
o fundamentare legat de chestiunea respectivă? Sunt convins că nu! 
 
Domnul Rusu Paul – pre şedinte al Sindicatului Înv ăŃământului Preuniversitar 
Jude Ńul Hunedoara  

 Am făcut-o la dumneavoastră în cancelarie pe tablă! 
 
Domnul Lup Ioan – director adjunct Colegiul Economi c „Emanuil Gojdu“, director 
adjunct Şcoala Gimnazial ă nr.7  
 
 Şi ce aŃi aflat acolo, că nimeni nu doreşte, că nu reprezentaŃi dumneavoastră ca 
sindicat nu reprezentaŃi oamenii. Eu nu doresc nimic altceva, reprezint doar colegii de la 
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Şcoala Gimnazială nr.7 care fac parte din Colegiul Economic „Emanuil Gojdu“ şi care 
au spus cum şi domnul director a remarcat 100% nu doresc. Dar, în primul şi în primul 
rând se gândesc la posturi, nu din altă cauză, nu că ar vrea să fie împotrivă domnul 
director sau împotriva dumneavoastră, nu din cauza asta nu doresc decomasarea, din 
cauza posturilor. Şi cred că este lucrul cel mai fierbinte în învăŃământ în momentul în 
care spuneŃi că scade numărul de elevi. Deci, cred că este cel mai important lucru la 
care trebuie să ne gândim, în rest nu mai am nimic de spus.  
 
Domnul Rusu Paul – pre şedinte al Sindicatului Înv ăŃământului Preuniversitar 
Jude Ńul Hunedoara  

 Domnule director, în măsura în care reprezint membrii de sindicat este 
responsabilitatea mea şi vă rog să mă credeŃi că sunt un om responsabil, dar între a 
alege între optzeci şi douăzeci dumneavoastră ce alegeŃi, sau care este legea 
democraŃiei.  
 
Domnul Lup Ioan – director adjunct Colegiul Economi c „Emanuil Gojdu“, director 
adjunct Şcoala Gimnazial ă nr.7  
 
 Procentual este acelaşi lucru: 100%.  
 
Domnul Rusu Paul – pre şedinte al Sindicatului Înv ăŃământului Preuniversitar 
Jude Ńul Hunedoara  

 O să vă citez: lăsaŃi-mă să-mi duc ideea până la capăt. În privinŃa posturilor am 
demonstrat pe tablă la dumneavoastră în cancelarie că în perspectivă avem şansa să 
avem mai multe posturi. Este foarte clar că cei care vor fi cu titulatura în două şcoli sunt 
într-un pericol în caz de reducere de activitate, dar acea reducere de activitate va veni 
indiferent dacă suntem în două şcoli sau într-o şcoală. Riscul ca cel care activează în 
două şcoli nu mai intră în evaluare ci primeşte direct de la inspectorat, acesta este 
riscul, am spus, şi am spus că ne asumăm acest risc sub rezerva faptului că putem 
avea mai multe posturi în perspectivă. Mai departe riscul există şi el se va manifesta fie 
că suntem în două şcoli, fie că suntem într-o şcoală şi pentru domnii de la primărie ca 
să-şi cunoască şi dânşii metodologia, cel care este titular, va rămâne titular în 
continuare în două şcoli, dacă intră în reducere de activitate inspectoratul are obligaŃia 
pe metodologie să-i asigure un post tot de titular. Problema reală este că numărul de 
copii scade şi la un moment dat nu vom mai putea asigura posturi, dar acest risc se 
manifestă şi în situaŃia actuală şi în situaŃia în care vom funcŃiona pe ceea ce am propus 
noi.  
 Sub rezerva faptului că am spus că noi am propus calcule, că nu am venit să 
propun fără să fac calcule, cifra de şcolarizare scăzând, mă rog, am spus şi la 
dumneavoastră în cancelarie, chiar dacă nu aŃi fost de acord, avem şansa să avem mai 
multe clase, dumneavoastră intraŃi în competiŃie, gimnaziul de la 7 cu 8 cu gimnaziul de 
la 3. Dacă la un moment dat veŃi primi cifra de şcolarizare comună şi am dat acel 
exemplu cu optzeci de copii… Gabi, la optzeci de copii câte clase normezi? Trei?  
 Datorită dialogurilor simultane din sală înregistrarea audio nu poate reda cu 
acurateŃe opiniile exprimate de persoanele prezente în sală. 
 Dacă suntem pe două şcoli 40-40 asta înseamnă patru clase, asta era ceva de 
bucătărie internă, trebuia să o ştim noi şi să ne apărăm interesul. S-ar putea ca domnul 
consilier să nu fie de acord cu această bucătărie internă pentru că înseamnă costuri mai 
mari, pentru că la mine la sindicat înseamnă posturi mai multe, da, de acord, colegii cu 
titulatura în două şcoli riscă … 
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Domnul Lup Ioan – director adjunct Colegiul Economi c „Emanuil Gojdu“, director 
adjunct Şcoala Gimnazial ă nr.7  
 
  Şi sunt foarte mulŃi… 
 
Domnul Rusu Paul – pre şedinte al Sindicatului Înv ăŃământului Preuniversitar 
Jude Ńul Hunedoara  

 Puteam să lăsăm riscul acesta să meargă mai departe, să nu ne doară capul şi 
peste doi, trei ani tot la sindicat se ajungea. Ce face sindicatul că nu avem posturi, noi 
oricum se întâmplă astăzi aicea, sindicatul pierde. 
 
Doamna Manuela Todor – director Liceul Tehnologic H unedoara  
 
 Am auzit aici puncte de vedere, până la urmă oamenii hotărăsc ce se doreşte. 
Noi am înŃeles că şcolile gimnaziale se vor numi Şcoala Gimnazială nr.1, Şcoala 
Gimnazială nr.2 respectiv Şcoala Gimnazială nr.3. Noi am rămas pur şi simplu Liceul 
Tehnologic şi am făcut în acest sens două solicitări, ca şi Liceul Tehnologic să se 
numească Liceul Tehnologic „Constantin Bursan “, ştiu că poate nu era în dezbatere, 
dar… 
 
Domnul Viorel Arion – primarul municipiului Hunedoa ra 

 S-a aprobat!  
 
Domnul Aurel Ra Ńă – Bugnariu – secretarul municipiului Hunedoara  

 Nu s-a aprobat! Deci, s-a primit avizul de la Comisia judeŃeană de atribuire de 
denumiri. Este o OrdonanŃă 62 sau Lege 63 care ne cere imperativ la atribuirea de 
denumiri de personalităŃi şi acest aviz care a venit alaltăieri. Deci, în şedinŃa ordinară 
din această lună va intra pe ordinea de zi.  
 
Doamna Manuela Todor – director Liceul Tehnologic H unedoara  
 
 Eu vroiam să fiu sigură!  
 
Domnul Aurel Ra Ńă – Bugnariu – secretarul municipiului Hunedoara  

 Aceasta este procedura, nu poŃi pentru atribuire de denumiri să convoci şedinŃă 
de îndată sau extraordinară care se convoacă în anumite condiŃii. Deci ca să nu mai…, 
mă iertaŃi că am zis că nu s-a aprobat, s-a aprobat, dar finalul este în şedinŃa de consiliu 
de luna aceasta. Să ştiŃi că în prima etapă nu s-a aprobat, s-a revenit, s-a argumentat 
mai mult şi … 
 
Doamna Manuela Todor – director Liceul Tehnologic H unedoara  
 
MulŃumesc! 
 
Doamna Vera – lider de sindicat la Colegiul Na Ńional de Informatic ă Hunedoara  
 
 Noi am făcut adresele în termen, am trimis tot, avem semnături, asta dorim,  
decomasarea şi dacă îi reprezint, normal că trebuie să le spun ce s-a hotărât la şedinŃă 
şi încă de Colegiul NaŃional de Informatică chiar nu ştiu ce s-a hotărât sau dacă se va 
hotărî sau dacă se va face decomasarea.  
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 La Liceul 2, scuzaŃi, la Colegiul Economic cu structură, am înŃeles că sunt 
probleme, la Tehnologic am înŃeles că sunt ceva probleme, dar la noi nu sunt 
probleme?  
 
Domnul Aurel Ra Ńă – Bugnariu – secretarul municipiului Hunedoara  
 

 La Tehnologic nu sunt probleme, la dumneavoastră nu sunt probleme, urmează 
să analizăm … 

Doamna Vera – lider de sindicat la Colegiul Na Ńional de Informatic ă Hunedoara  
 
 Nu sunt probleme, am înŃeles! 
 
Domnul Aurel Ra Ńă – Bugnariu – secretarul municipiului Hunedoara  
 
 Deci 7 şi 8 nu vor! 
 
Doamna Vera – lider de sindicat la Colegiul Na Ńional de Informatic ă Hunedoara  
 
 Nu vor, exact! La noi vor şi structura şi noi! 
 
Domnul Aurel Ra Ńă – Bugnariu – secretarul municipiului Hunedoara  
 
 Se supără domnul director că are mai mult de lucru dar … 
 
Doamna Vera – lider de sindicat la Colegiul Na Ńional de Informatic ă Hunedoara  
 
 Nu este vorba de domnul director şi de lucru mai mult, este vorba şi de părinŃi, de 
elevi, de profesori. Da, dar noi dorim, asta este problema.  
 

Domnul Aurel Ra Ńă – Bugnariu – secretarul municipiului Hunedoara  
 

 Vom lua în considerare şi vom consemna ca atare în … 
 
Doamna Ştefanie Maria – inspector şcolar general - adjunct  
 
 Dacă îmi permiteŃi, eu aş vrea să cer permisiunea să mă retrag pentru că trebuie 
să particip la o altă activitate. Vreau să mulŃumesc domnului primar pentru că a iniŃiat 
această dezbatere şi mă bucur că am venit alături de dumneavoastră, vă asigur că vom 
Ńine cont de tot ce s-a spus aici, de propunerile şi de discuŃiile care au avut loc. Noi 
dorim să avem o reŃea şcolară la nivelul municipiului Hunedoara care să fie viabilă, să 
ofere cadrelor didactice siguranŃa locului de muncă, cu siguranŃă trebuie să Ńinem cont 
şi de gestionarea resurselor umane şi materiale să fie cât mai corectă şi nu trebuie să 
uităm evoluŃia demografică, scăderea numărului de copii din următorii ani. Cred că mai 
este un aspect de care trebuie să amintesc, finanŃarea, dar o să le rog pe colegele mele 
care sunt mai specializate pe fiecare domeniu, respectiv plan salarizare şi resurse 
umane, dacă puteŃi să transmiteŃi câteva puncte de vedere, de care ar trebui să se Ńină 
cont. Vă mulŃumesc!  
 
Domnul Viorel Arion – primarul municipiului Hunedoa ra 

 MulŃumim pentru participare, o să trimitem concluziile la inspectorat şi aşteptăm 
decizia.  
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Doamna Be şleagă Camelia – reprezentant al Inspectoratului Şcolar Hunedoara  
 
 FaŃă de întâlnirea precedentă la care am participat şi la care am convenit de 
comun acord, lipsa la momentul respectiv a metodologiei care să stabilească calendarul 
privind fundamentarea cifrei de şcolarizare şi stabilirea reŃelei şcolare la nivelul fiecărei 
autorităŃi administrativ – teritoriale.  
 Am stabilit un termen preliminar în care fiecare primărie, consiliu local să ne 
comunice propunerea privind reŃeaua şcolară. Aşa stau lucrurile, aşa am stabilit atunci, 
drept pentru care am trimis adrese în teritoriu cu această solicitare adresată autorităŃilor 
de la nivelul judeŃului Hunedoara. Între timp a apărut Ordinul de ministru care stabileşte 
metodologia privind fundamentarea cifrei de şcolarizare şi stabilirea reŃelei şcolare. Aş 
vrea să punctez aici următoarele chestiuni: prima este legată de faptul că la art. 20, 
alin.3, lit.b din această metodologie se spune aşa: în cazul divizării totale sau parŃiale a 
unei unităŃi de învăŃământ cu personalitate juridică autorizată sau acreditată, drepturile 
şi obligaŃiile privind autorizarea de funcŃionare provizorie sau acreditarea se transferă 
total sau parŃial unităŃilor de învăŃământ cu personalitate juridică dobânditoare potrivit 
legii. Ce înseamnă acest lucru: în momentul scindării unităŃilor şcolare, conform 
propunerilor dumneavoastră, va trebui stabilit pe baza unor criterii cum se va transfera 
acreditarea sau autorizarea provizorie pentru ciclurile de studiu. Altă chestiune: la 
capitolul III, din metodologie, este comunicat calendarul operaŃiunilor desfăşurate de 
Inspectoratul Şcolar cu privire la reŃeaua şcolară. La art. 25, alin. 1 se consemnează: 
până la data de 14 ianuarie, Inspectoratele Şcolare au obligaŃia de a solicita în vederea 
emiterii avizului conform autorităŃilor administraŃiei publice locale, respectiv consiliilor 
locale şi primarilor proiectul privind reorganizarea reŃelei şcolare a unităŃilor de 
învăŃământ preuniversitar din raza lor teritorială.  
 Suntem în calendar? Suntem! Apoi, pentru stabilirea reŃelei şcolare, proiectele se 
înaintează mai departe până la data de 21 ianuarie 2013 Ministerului EducaŃiei 
NaŃionale. Nu mai continui cu acest calendar pentru că lucrurile se vor derula în viitor. 
Vreau să mai punctez următoarele două chestiuni: Legea EducaŃiei NaŃionale deja 
comportă completări şi modificări, ultima modificare şi completare a Legii EducaŃiei 
NaŃionale o are în atenŃie OrdonanŃa de UrgenŃă nr.92/2012 care vine să o completeze 
şi să o modifice. Este cunoscut faptul că există un proiect privind modificarea Legii 
EducaŃiei NaŃionale, proiect care aşteaptă să fie în discuŃia Parlamentului pentru 
Camerele Reunite la prima întâlnire a Parlamentului aşa cum informa public domnul 
ministru al EducaŃiei NaŃionale.  
 În acest moment aşa după cum ştiŃi, nu există elaborată, comunicată şi aprobată 
metodologia prin Ordin de ministru care vine să stabilească mişcarea personalului 
cadrului didactic pentru anul şcolar 2013 -2014. Ca atare, nu putem să facem o 
prognoză sau presupunerea în privinŃa mobilităŃii personalului didactic care se va 
realiza ca şi consecinŃă a scindării unităŃilor şcolare de la nivelul fiecărei reŃele şcolare 
în subordinea autorităŃilor locale.  
 Concluzii: atâta vreme cât suntem într-un cadru legal care ştiind că va suporta 
modificări, atâta vreme cât avem un cadru legal după care ne conducem în acest 
moment şi pe care îl respectăm conform calendarului de până acum, eu cred că este, şi 
este o opinie personală, eu cred că este prematur să gândim pe teremen mediu şi lung 
în acest moment în privinŃa scindării, decomasării unităŃilor şcolare de la nivelul oraşului 
Hunedoara.  
 
Domnul Aurel Ra Ńă – Bugnariu – secretarul municipiului Hunedoara  
 
 Eu am înŃeles că suntem încă în termen, 14 ianuarie 2013.  
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Domnul Rusu Paul – pre şedinte al Sindicatului Înv ăŃământului Preuniversitar 
Jude Ńul Hunedoara  

 Eu v-aş ruga să ŃineŃi cont de faptul: ce s-a întâmplat în Ńară, ce s-a întâmplat la 
Hunedoara. În completarea celor spuse de colega mea de la inspectorat, există 
proiectul de mobilitate a personalului discutat cu sindicatele, are deja o formă finală şi 
ştim ce este acolo şi putem face o prognoză, mai departe dacă noi nu putem face o 
prognoză celelalte judeŃe cum pot să facă în situaŃia în care ele sunt deja decomasate, 
n-au trecut printr-o comasare. Deci, eu nu am cerut decât revenirea la normalitate, 
adică hai şi noi ca restul Ńării.  
 Şi o concluzie dacă vreŃi pur sindicală, nu pentru dumneavoastră de la primărie, 
pentru colegii mei din sală: într-o organizaŃie democratică ce face liderul? Reprezintă 
părerea majorităŃii! Clar că şi cei care sunt minoritari trebuie să li se respecte drepturile, 
dar te duci pe ce a hotărât majoritatea, altfel, dacă nu se respectă principiul acesta, 
organizaŃia se sparge, mai ales pentru colegul de la şcoala 7. Şi mai departe cred că 
am dovedit responsabilitatea asta de lider şi că în situaŃia de faŃă, e o situaŃie în care 
nu-mi doresc să mă aflu. Nu-mi doresc! Vă mulŃumesc!    
 
Domnul Viorel Arion – primarul municipiului Hunedoa ra 

 Vă mulŃumim pentru participare şi declarăm închisă dezbaterea publică.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                  Întocmit         Secretar 
Persoana responsabilă de relaŃia                                          Aurel RaŃă – Bugnariu  
         cu societatea civilă 
            Toma Valerica 
 




























































